
Protokół z II Sesji Rady Dzielnicy Chełm z 13.11.2024 

Protokół sporządziła: radna Małgorzata Ferenc –Malinowska 

 

1. Powitanie radnych Miasta – pań Jolanty Banach i Kamili Błaszczyk przez Przewodniczącego 

Rady Dzielnicy Chełm – Mariana Menczykowskiego. 

Radny M. Menczykowski poinformował, że Porządek Obrad został udostępniony radnym na maila. 

Radny Maksymilian Korth podniósł kwestię odrzucenia z porządku obrad – punktów: 8 i 9 i 

rozszerzenie punktu 5 – czyli wyjaśnienie kwestii dotyczących okrojonego budżetu Rady Dzielnicy 

przez Przewodniczącą Zarządu RD Chełm – Agnieszkę Rezmer. 

4 pkt. zgłaszanie członków Zarządu. Radna Miasta Kamila Błaszczyk informuje, że zgłasza to wyłącznie 

Przewodnicząca Zarządu RD. 

Wniosek w sprawie okrojonego budżetu został przyjęty w wyniku głosowania – 10 głosów ZA i 5 

PRZECIW. 

Członkowie Komisji Skrutacyjnej, Radni: Wojciech Sowa, Agnieszka Rezmer, Anna Rożek. 

Głosowanie na członków Komisji Rewizyjnej. Uchwała w sprawie ilości osób w Komisji Rewizyjnej. W 

wyniku głosowania 13 osób ZA, 1 PRZECIW. 

Przyjmowanie zgłoszeń radnych do Komisji Rewizyjnej: Mikołaj Chodkowski, Joanna Leszczyńska, 

Agnieszka Kwidzińska, Gabriela Hanko-Lipińska, Halina Goczewska, Maksymilian Korth. 

Wyniki głosowania: J.Leszczyńska 15 głosów, A. Kwidzińska 13 głosów, M.Chodkiewicz 10 głosów, 

H.Goczewska 9 głosów, M.Korth 2 głosy.  

 

Członkami Komisji Rewizyjnej zostały 3 osoby z największą ilością głosów: J.Leszczyńska 15 głosów, 

A.Kwidzińska 13 głosów, M.Chodkiewicz 10 głosów.  

Uchwała Nr II/6/2024 Rady Dzielnicy Chełm z dnia 13 listopada 2024 r. w sprawie powołania Komisji 

Rewizyjnej. 

2. Radna Miasta Jolanta Banach podniosła kwestię konieczności przeprowadzenia 

inwentaryzacji Domu Sąsiedzkiego na Chełmie. Konieczny jest wykaz i plan zamówień 

publicznych na dokończenie remontu DS. Kwota remontu to 5 mln zł. Nie jest znany koszt 

dokończenia robót. 

Radne Miasta będą dalej „drążyć” temat w DRMG. Pani Prezydent A.Dulkiewicz kontaktowała się z 

Panem P.Grzelakiem w sprawie remontu DS. 

Wypowiedź Radnej J. Leszczyńskiej w sprawie Zarządcy DS. Będzie nim Fundacja FOSA. Fundacja 

będzie prowadziła w DS. punkt wsparcia rodziny i mieszkanie wspomagające, treningowe. 

Radny W. Sowa – pytania czy nastąpiło przekazanie placu budowy, kto tym teraz zawiaduje. 



3. Radna J.Banach rekomenduje w sprawie projektu Pumptrack wygranego w Budżecie 

Obywatelskim w 2024 r. aby poza spotkaniem z wnioskodawcą na spotkaniu był obecny 

pracownik GZDiZ. 

 

4. Termin składania wniosków do Budżetu Rady Dzielnicy Chełm. 

Wypowiedź Przewodniczącej Zarządu A.Rezmer w sprawie budżetu. 

Planujemy budżet na 2025 r., a na 2026 r. zgodnie ze Statutem Rad Dzielnic. 

Do 30.04.2025 r. muszą być przeprowadzone konsultacje społeczne do budżetu 2026 r. Minimum 14 

dni wcześniej musi być ogłoszony termin konsultacji. 

Do 30.09.roku poprzedzającego budżet - przedstawienie kwoty środków. 

Po 12 grudnia 2024 r. będzie informacja z Rady Miasta jakie środki finansowe będą na potrzeby 

naszej dzielnicy na 2025 r. Będzie to kwota ok. 258-260 tys. zł. 

Od 18.11. 2024 r. do 01.12.2025 r. – propozycja Radnej A.Rezmer dot. przyjmowania wniosków do 

budżetu RD Chełm. Urząd Miasta zadaje pytania dot. wniosków, projektów i musimy wyjaśniać. Nie 

mogą być to projekty życzeniowe, nie do zrealizowania, na terenach innych niż miejskie. Ma być 

wskazany wykonawca, odbiorcy. 

05.12.2024 r. o godz. 18.00 – spotkanie Komisji Budżetowej. 

16.12.2024 r. do 12.01.2025 r. – propozycja konsultacji społ. dot. budżetu. 

Wnioski budżetowe na terenach Spółdzielni Mieszkaniowej Chełm będą możliwe od 2026 r. 

Wnioskujący nie będą wskazywać kto będzie wykonawcą. 

16.01. 2025 r. – Sesja budżetowa. UM ma miesiąc na sprawdzenie zaakceptowanych przez RD 

wniosków do budżetu. Ocena merytoryczna i formalna  UM. Realizacja projektów – najwcześniej od 

marca.   

5. Radna A. Rezmer – Zmiana nazwy skweru na ul. Styp-Rekowskiego na Skwer Misia Wojtka. 

Komisja Kultury Rady Miasta od 2020r. oczekuje projekt zmiany nazwy w Wydziale Geodezji. Wniosek 

RD trafił do Komisji Kultury po raz 3. Na wniosek RD p. Natalia Ostrowska i p.Ryszard Kopittke 

przeprowadzili konsultacje wśród mieszkańców dzielnicy w Szkole nr 47. Uchwała RD w spr. zmiany 

nazwy placu uzyskała pozytywną opinię Komisji Kultury UM. Prezydent Borawski wydał pozytywną 

opinię. Planowane jest zasięgnięcie opinii Muzeum II Wojny Światowej. Nadanie nazwy skwerowi 

dobrze byłoby połączyć z otwarciem Domu Sąsiedzkiego na Starym Chełmie. 

Radny M. Korth zebrał 50 podpisów poparcia wraz z nr Pesel co do propozycji zmiany nazwy skweru 

na Wysoka/Wyniosła Góra. 

Uchwała o przyspieszenie wniosku o zmianie nazwy. 

W odpowiedzi na pytanie Radnego M.Chodkowskiego – coroczna czy raz na kwartał informacja na 

jakim etapie jest wniosek w sprawie zmiany nazwy.  



Uchwała dot. zmiany nazwy skweru na Misia Wojtka i o postępach w realizacji wniosku raz na 

kwartał. 

Głosowanie: 17 ZA i 1 PRZECIW. 

Uchwała Nr II/7/2024 Rady Dzielnicy Chełm z dnia 13 listopada 2024 r. w sprawie nadania nazwy 

skwerowi. Rada Dzielnicy wnosi o informacje raz na kwartał o postępach w realizacji Uchwały. 

6. Pkt. 9 Projekt uchwały – inwestycje w Jarze Wilanowskim. 

Konsultacje z Wnioskodawcą projektu Pumptrack w spr. przeniesienia realizacji z Jaru Wilanowskiego 

na teren ul. Zieleniogórskiej. 

Radny M. Korth – problem z Jaru przerzucamy na ul. Stoczniowców, gdzie nie ma monitoringu i 

oświetlenia. Czy jest plan zagospodarowania GOSiRu? Radna A.Rezmer: Jest planowana rewitalizacja 

boiska, termin nie jest znany. Zmienił się dyrektor GOSiR. Teren jest opuszczony i zaniedbany. 

Radny M. Korth- Deweloperowi odmówiono budowy mieszkań. Nie ma tam miejsca na pumptrack. 

Radna Adriana Bielenik-Rolczyńska – tereny te są pod ochroną. 

Radny M.Chodkowski – niedaleko jest pumptrack na Ujeścisku.  

Dyskusja radnych - dla popierających projekt w BO lepszą lokalizacją jest Jar Wilanowski. Radny 

M.Menczykowski w spr. wypowiedzi R.M.Kortha – można szybko zmienić decyzję w sprawie zgody 

dla deweloperów. 

Radny P.Wnorowski – nie ma gotowego planu na Jar Wilanowski. Później realizacja projektów z 

budżetu RD i BO i jest taka układanka różnych pomysłów. 

Radny Z. Pachocki – mieszkam na Lipowicza, mam blisko do Jaru i od lat nie widziałem tam Straży 

Miejskiej. 

Głosowanie w sprawie innej lokalizacji 16 ZA, 1 PRZECIW. 

Uchwała Nr II/8/2024 Rady Dzielnicy Chełm z dnia 13 listopada 2024 r. w sprawie inwestycji w Jarze 

Wilanowskim. Rada Dzielnicy Chełm wnosi o przeprowadzenie konsultacji z wnioskodawcą 

wygranego projektu w Budżecie Obywatelskim 2025 dot. budowy pumptracka w Jarze Wilanowskim i 

skierowanie inwestycji na tereny zielone w innej lokalizacji. 

7. Radny M.Menczykowski – problem startych kół tramwajów – oporników. Całe torowisko 

należy do GZDiZ. Do tego potrzebny jest projekt. Tramwaje powinny mieć wózki skrętne 

(chodzi o odcinek od ul. Odrzańskiej do ul. Witosa). 

Radna Agnieszka Rezmer – Zawnioskujemy o ujęcie w programie miejskim dot. modernizacji torowisk 

– smarowanie kół tramwajów z całego Gdańska. 

Uchwała przegłosowana – wszyscy ZA. 

Uchwała Nr II/9/2024 Rady Dzielnicy Chełm z dnia 13 listopada 2024 r. w sprawie zabezpieczenia 
środków finansowych w Budżecie Miasta Gdańska na 2025 rok.  



Rada Dzielnicy Chełm wnosi o zabezpieczenie środków finansowych w Budżecie Miasta Gdańska na 
2025 rok na zamontowanie dodatkowych smarownic na trasie tramwajowej, w rejonie p ętli 
tramwajowej na Chełmie (przy skrzyżowaniu AL Sikorskiego z AL Witosa) w ramach programu 
modernizacji torowisk.  

8. Wolne Wnioski 

 

1. Radny Maksymilian Korth – wnioskuje o stworzenie regulaminu jako uzupełnienie statutu. 

W odpowiedzi na to Radna Agnieszka Rezmer – musielibyśmy regulować tryb pracy i organów 

wewnętrznych.  

Radny Maksymilian Korth wnioskuje o raport dla mieszkańców – co zostało zrobione dla dzielnicy. 

2. Radna Małgorzata Ferenc-Malinowska – wniosek Mieszkańców dot. zwiększenia liczby tablic 

na Chełmie, zwłaszcza w okolicy Pasażu Chełmskiego na ul. Cieszyńskiego, gdzie jest duży 

ruch pieszy. 

W odpowiedzi Radna A. Rezmer – tereny te należą do SM Chełm. Blisko Pasażu znajduje się tablica 

informacyjna SM Chełm i tam można by zamieszczać ważne informacje RD Chełm, po uzyskaniu 

wcześniej zgody ze strony SM Chełm. 

3. Radna Anna Rożek – wniosek do Zarządu RD Chełm w sprawie monitorowania do UM co się 

dzieje z wnioskiem dot. strefy rekreacyjnej na ul. Anny Jagiellonki. 

Uchwała zaproponowana przez Radną A.Rożek: 

Uchwała Nr II/11/2024 Rady Dzielnicy Chełm z dnia 13 listopada 2024 r. w sprawie budowy wyjazdu z 

ulicy Dąbrówki.  

Nawiązując do deklaracji złożonej przez Panią Prezydent Aleksandrę Dulkiewicz podczas spotkania z 

mieszkańcami dzielnicy Chełm z dnia 14.03.2024 Rada Dzielnicy Chełm wnosi o ujęcie w budżecie 

miasta Gdańska na rok 2025 przebudowy wyjazdu z ul. Dąbrówki do Al. Havla. 

4. Radny M. Chodkowski – wniosek od jednej z mieszkanek dzielnicy dot. wyprowadzania psów i 

zanieczyszczania przez nie - starego cmentarza żydowskiego. 

Radny W. Sowa w odpowiedzi przytacza krótką historię tego miejsca i podsumowuje, aby zostawić 

ten teren gminie żydowskiej, która jest za niego odpowiedzialna. 

Radna A. Rezmer – proponuje przeprowadzić kampanię informacyjną i możemy jako Rada Dzielnicy 

Chełm pełnić funkcję mediacyjną. Nie możemy ingerować w ten teren. 

Radny Leszek Kitowski – w sprawie zachowań ludzi wyprowadzających psy na cmentarzu uważa, że to 

kwestia kultury i nie można ludzi tego nauczyć, jeśli sami tego nie przejawiają. Można wysłać patrole 

Straży Miejskiej do pilnowania porządku na tym terenie. 

Radny P. Wnorowski – RD może przekazać ten temat do Komisji Społecznej RD Chełm. Właściciel 

terenu cmentarza – Gmina Żydowska w Gdańsku powinna się zgłosić do nas o pomoc w tej kwestii. 

Moglibyśmy opublikować ten temat w ogłoszeniach dla mieszkańców. 



5. Radny P. Wnorowski – wniosek dot. ścieżki rowerowej na Armii Krajowej – wygranego 

projektu w ramach BO 2020. Projekt ten zakładał wykorzystanie terenów zielonych przy 

tramwaju, a nie zabieranie pasa jezdni jak aktualnie jest to przedstawiane. Radny proponuje 

podjęcie uchwały dot. złej interpretacji zamysłu wnioskodawcy. RD Chełm nie zaopiniowała 

tego projektu. Powinna odbyć się konsultacja z dwiema radami dzielnic – RD Chełm i RD 

Śródmieście. Zaistniała sytuacja powoduje, że mieszkańcy mogą zostać wprowadzeni w błąd. 

Pojawiają się też obiekcje co do bezpieczeństwa. 

Radny Aleksander Kulik konsultował kwestię ścieżki rowerowej na ul. Armii Krajowej ze specjalistami 

z Politechniki Gdańskiej, którzy stwierdzili, że budowa ścieżki nie wpłynie na ruch samochodowy. 

Radny M. Menczykowski – budowa ścieżki rowerowej wymusi na kierowcach zwolnienie do 50 km/h, 

co spowoduje większą emisję spalin. 

Radny P.Wnorowski – sprzeciw wobec budowy trasy rowerowej: 

- niezgodne z projektem z 2020 r. 

- obawy o bezpieczeństwo zjeżdżających rowerzystów  

Uchwała zaproponowana przez Radnego P.Wnorowskiego. 

Głosowanie: 17 głosów ZA, 1 PRZECIW 

Uchwała Nr II/10/2024 Rady Dzielnicy Chełm z dnia 13 listopada 2024 r. w sprawie budowy drogi 

rowerowej. 

W związku z planowaną budową drogi rowerowej na ul. Armii Krajowej, która spowoduje zajęcie 

jednego pasa ruchu " w górę" od strony Urzędu Miejskiego do ul. Łostowickiej, Rada Dzielnicy Chełm 

wnioskuje o ponowne przeprowadzenie konsultacji z wnioskodawcą oraz Radą Dzielnicy Śródmieście, 

Radą Dzielnicy Chełm i Radą Dzielnicy Wzgórze Mickiewicza w sprawie zasadności w/w inwestycji.  

W uzasadnieniu Rada Dzielnicy Chełm zaznacza, że: 

1. W opinii Rady istnieje poważne ryzyko ograniczenia bezpieczeństwa szczególnie w przypadku 

zjeżdżających dużą prędkością rowerów " w dół" (od ul Łostowickiej w stronę Urzędu Miejskiego)  

2. Oryginalny projekt BO 2000 zakładał wykonanie w/w trasy rowerowej z wykorzystaniem terenów 

zieleni, a nie ograniczając ilość pasów jezdni samochodowej 

 

6. Rozmowa Radnych (Agnieszki Rezmer i Wojciecha Sowy) na temat zejścia do Jaru 

Wilanowskiego od ul. Szpora i kwestia przejęcia odcinka drogi przez Miasto od SM Chełm. 

Trwają rozmowy między SM Chełm a UM w sprawie ilości przejmowanych działek. 

 

7. Radny M.Chodkowski – wniosek o zapisywanie w Excelu wszystkich projektów, data, tytuł, co 

zostało zakończone. 

 

 


